
 

 Zápis 

z veřejného zasedání obecního zastupitelstva obce Řitka konaného dne 28.2.2020 

v 11:00 hod. v zasedací místnosti OÚ Řitka 

 

Přítomni: Mgr. Kamil Abbid – starosta obce, Marie Léblová, Miloslav Matoušek, Ludvík Filípek, 

Jaroslav Papež 

Omluveni: Radek Sňozík, Ivo Leitner, Karel Vašut, Martin Bartůněk 

    Hosté: viz prezenční listina. 

Zapisovatelkou zápisu byla navržena a schválena: p. Věra Macháčková  

Navržení a schválení ověřovatelé: p. Marie Léblová a p. Miloslav Matoušek 

Starosta obce Mgr. Kamil Abbid přivítal všechny přítomné a v 11:00 hod. zahájil veřejné zasedání.  

 

 

Program zasedání: 

1) Schválení rozpočtového opatření č. 1/2020 

2) Projednání a schválení podání žádosti o dotaci na zařízení pro likvidaci bioodpadu rostlinného 

původu 

3) Projednání a schválení výsledků nabídkového řízení na výměnu oken a dveří obecního úřadu 

4) Informace o opravě havarijního stavu suterénních prostor školky 

5) Schválení a vyhlášení nového výběrového řízení na ředitelku MŠ v Řitce 

6) Schválení záměru oprav obecního majetku pro rok 2020 (včetně předpokládaného 

harmonogramu prací) 

7) Informace „BESIP v obci Řitka“ 

8.) Projednání žádosti pí. Rojíkové o zprovoznění dětského hřiště v zimních měsících 

9.) Schválení žádostí o finanční příspěvek pro rok 2020 

10.) Různé 

 

 

 



 

Průběh veřejného zasedání obecního zastupitelstva obce Řitka: 

 

Před samotným přistoupením k jednotlivým bodům programu se starosta zeptal přítomných 

zastupitelů, zda má někdo námitky k zápisu z předchozího zasedání zastupitelstva nebo dnešnímu 

programu.  

 

Bod č. 1 programu:  

Podklady dostali zastupitelé předem k prostudování. Na straně příjmů se mění rozpočtové opatření 

z důvodu uhrazeného nájmu od spol. VODAFONE a daně z příjmu za obec. Na straně výdajů jsou 

změny v doplacení částky na autobusovou dopravu, instalaci dálkových vodoměrů, částky na opravy, 

zaplacení oprav v MŠ, navýšení provozní dotace o 10000,- Kč + doplatek elektřiny40.000,-, doplatku 

městské polici, leasingu za malotraktor a daň z příjmu za obec. 

Usnesení č. 1: 

Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 1/2020. 

Hlasování:     pro: 5 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů  

 

Bod č.2  programu: 

Projednání a schválení podání žádosti o dotaci na zařízení pro likvidaci bioodpadu rostlinného 

původu. V této věci vypisuje SFŽP výzvu, v rámci níž je možné požádat o kompostéry pro jednotlivé 

obyvatele, jimž budou přiděleny bezplatně a rovněž je možné požádat v rámci této dotační výzvy o 

dotaci na pořízení štěpkovače.  Předtím však bude muset být realizována anketa, v rámci níž by byl 

orientačně zjištěn počet zájemců o kompostéry. V rámci tohoto dotačního titulu mohou být 

kompostéry poskytnuty všem osobám, jež mají v obci nemovitost, dtto i chatařům 

Usnesení č. 2: 

Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti o dotaci na zařízení pro likvidaci bioodpadu rostlinného 

původu. 

Hlasování:     pro: 5 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

Bod 3. programu: 

V budově obecního úřadu jsou již okna a dveře dlouhodobě ve špatném stavu úřadu stavu (netěsní, 

některé nejdou řádně uzavřít, apod.), je třeba je vyměnit a to včetně oken v knihovně. Poptáno bylo 

několik firem, které se zabývají jak prodejem, tak přímo výrobou. Ozvaly se s nabídkou 3 firmy, kdy 

vyhodnocení nabídek zpracoval Ing. Novák z EPP, dle nabídkové ceny a možnosti realizace se ukázala 

nejvýhodnější nabídka firmy Davelo. Zastupitel M. Matoušek doporučil ještě nad rámec tohoto řízení 



před definitivním rozhodnutím prověřit ještě variantu výlučně platových oken a starosta byl tímto 

zastupiteli pověřen. 

 

Usnesení č. 3: 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí výsledky výběrového řízení s tím, že se okna a dveře poptají a 

poté se přistoupí k realizaci.   

Hlasování:     pro: 5 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů  

 

 

Bod č. 4: 

Starosta zrekapituloval havarijní opravu podlahy, která proběhla v MŠ Řitka, kdy se musela 

podmáčená a degradovaná betonová podlaha v jedné suterénní místnosti odstranit vykopat až tzv. 

na hlínu a odizolovat zevnitř. Tyto práce bohužel zapříčinily zápach, který se ani přes víkend 

nevyvětral dostatečně a výtahovou šachtou stoupal do prostor, kde jsou děti. Na základě této 

skutečnosti byla obec Řitka udána anonymem na krajské hygienické stanici. Proběhlo šetření na 

místě, kde nebylo v rámci této stavby zjištěno žádné pochybění. Nakonec bohužel dostala pokutu 

přímo MŠ Řitka v částce 10.000 Kč za něco úplně jiného, tj. za nevhodné uskladnění. 

Do budoucna starosta navrhuje nechat zpracovat studii a na základě ní posléze projekt pro výstavbu 

nové školky, která bude mít min 4 třídy + prostory na mimoškolní činnost nebo společenské akce.   

Usnesení č. 4: 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí a schvalují navrhovaný postup. 

Hlasování:     pro: 5 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

Bod č.5: 

Zatím veškerá výběrová řízení na ředitelku mateřské školy proběhla neúspěšně (nikdo se nepřihlásil). 

Vzhledem k pracovnímu vytížení zastupitele M. Bartůňka, jež byl tímto úkolem pověřen, si starosta  

toto bere na starost a nechá vypsat nové výběrové řízení. 

 

Usnesení č. 5: 

Zastupitelstvo obce souhlasí s vypsáním nového výběrového řízení na ředitelku MŠ v Řitce.  

Hlasování:     pro: 5 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

 



Bod č.6  

Obec má momentálně zaplacené veškeré závazky. Jelikož loni obec ještě doplácena rekonstrukci ČOV 

a rekonstrukci sídelní zeleně, nové projekty se nespouštěly, a tak  starosta navrhuje, aby v letošním 

roce  již byly realizovány některé opravy. Jako prioritní se jeví oprava cest v lokalitě Višňovka, včetně 

obnovení příkopů a vodotečí, dále je nutno provést opravu zatáčky v ulici Nad Rybníkem, kde se 

hromadí dešťová voda. Tato oprava proběhne položením živičné směsi, neboť všechny dosavadní 

opravy se jeví jako nedostatečné. Dále se jeví jako možná oprava povrchu komunikace v ulici 

K Bytovkám a Slepá, důvodů je několik, jednak požadavek na opravu ulice slepá je ze zdravotních 

důvodů dlouhodobě požadován p. Snětivým (viz korespondence) a co se týče ulice k bytovkám, tu 

v minulých letech svépomocně tzv. asfaltovou škrábanou na své náklady opravil ing. S. Mikuška a 

nyní se rozhodl obci finančně přispět, pokud by v ulici realizovala živičný povrch. Vzhledem k tomu, že 

ulice je často užívána i pěšími na cestě od rybníka ve směru náves, považujme za vhodné i účelné 

spojit jednak opravu ulic Slepá a K Bytovkám a zároveň využít kofinancování ze strany ing. Mikušky. 

Dále místostarostka M. Léblová navrhla opravu průchodu pro pěší z ulice Oblouková do lesa. 

Předpokládané termíny realizace: 

Višňovka- květen, červen 

Oprava ostatních povrchů- do podzimu 

Usnesení č. 6: 

Zastupitelstvo schvaluje harmonogram prací a záměr oprav pro rok 2020 

Hlasování:     pro: 5 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

 

Bod č. 7 : 

Vzhledem k tomu, že dosavadní řešení jež mělo zlepšit bezpečnost silničního provozu se ukázalo jako 

nedostatečné,  vyvolal  starostou další jednání ve věci zlepšení bezpečnosti silničního provozu v úseku 

zastávek autobusu na Bučině. Ze strany správce komunikace byla rozhodnuto, že bude komunikace 

opatřena nově plnou čárou po celé délce komunikace Pražská směrem do Mníšku, u zastávek se 

obnoví dvojitá čára. Dále nám bylo doporučeno uvažovat o umístění distančního radaru (úsekové 

měření).  

Dále bylo správcem komunikace oznámeno, že na Všenorské ulici (strana se zastávkou směr 

Dobřichovice) se budou instalovat ještě další svodidla. 

 

Usnesení č. 7: 

Zastupitelé berou na vědomí a pověřují starostu k dalšímu jednání v této věci. 

Hlasování:     pro: 5 hlasů     proti: hlasů     zdržel se: 0 hlasů  

 



Bod č. 8: 

Hřiště je se sezonním trávníkem, který potřebuje vegetační klid. Obec je ze zákona také zodpovědná 

za škodu a případné úrazy, které by na hřišti vzhledem k proměnlivému počasí v zimních měsících 

mohly vzniknout. V rámci diskuse, starosta připomněl že se stejně v budoucnu plánuje výstavba 

dalšího dětského a sportovního hřiště, kde by již měl být povrch a herní prvky, které umožní celoroční 

provoz. U stávajícího hřiště zastupitelé otevření v zimních měsících nepodporují. A dále v rámci 

debaty bylo upozorněno, že argumenty paní Rojíkové poukazující na celoroční provoz údajně 

obdobných hřišť Černolicích a v Kytíně nejsou zcela odpovídající, neboť se jedná o jiný druh hřišť 

s jiným režimem a daleko nižší návštěvností. V rámci debaty byl rovněž starosta požádán, aby uložil 

obecní policii častější kontrolu, dětského a sportovního hřiště, s tím zda jsou pravidla dodržována, 

neboť již několikrát došlo k poškození oplocení a vchodové branky jakož i kliky a zámku. 

Usnesení č.8: 

Zastupitelstvo obce schvaluje a potvrzuje dosavadní  sezónní využití dětského a multifunkčního hřiště 

a jeho uzavření v zimním období. 

Hlasování:     pro: 5 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

Bod č.9 

Všichni žadatelé dostanou částku 5.000Kč bez rozdílu. Zatím si požádali: p. Hrdlička, TJ Sokol Řitka, 

Podbrdský klub a Spolek rybářů Řitka. Ostatní mohou ještě své žádosti dodat a poté jim bude formou 

darovací smlouvy předána schválená finanční částka. Zároveň bylo konstatováno, že obec může 

přispět i později nad rámec příspěvku na jednotlivé akce na základě písemné žádosti např. Dětský 

den, rybářské závody pro děti apod.) 

 

Usnesení č. 9: 

Zastupitelstvo obce schvaluje finanční příspěvek v částce 5.000Kč pro žadatele, kteří vykonávají 

obecně prospěšnou činnost na úseku sportu a kultury v obci Řitka, po předložení žádosti. 

Hlasování:     pro: 5 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

- 

Bod č. 10: 

1.) Kontrola hospodaření obce 

- výsledky kontroly jsou v pořádku 

- obec neměla žádné pochybení, jen dvě doporučení 

 

2.) Dodatek Komwagu 



- starosta informoval o podepsání dodatku na popelnice na sběr kovu 

 Zastupitelé toto berou na vědomí. 

3.) Smlouva o zabezpečení požární ochrany 

-obec má ze zákona povinnost zajistit tuto službu, pokud sama nemá na území obce sbor 

dobrovolných hasičů 

- smlouva je sjednána na dobu 5 let, lze se potom dohodnout na prodloužení v rámci dodatku 

 

Usnesení č. 8 

Zastupitelé souhlasí s textem smlouvy a smluvní částkou. Pověřují starostu k podpisu smlouvy. 

Hlasování:     pro: 5 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů  

 

4.) Pochod se letos uskuteční 30. května 

5.) Vítání občánků proběhne 1. června 

6.) Obec plánuje opravu kapličky, lepší variantou je z dotace, ale zastupitelé jsou připraveni i na 

variantu, že ji obec opraví z vlastních prostředků. 

 

 

Zasedání bylo ukončeno v 12:07 hod. 

 

V Řitce dne 28.2. 2020 

 

 

 

Zapisovatel:                                                                                                                Starosta: 

Věra Macháčková                                                                                                      Mgr. Kamil Abbid 

 

 

Ověřovatelé: 

 

Marie Léblová                                                                                                              Miloslav Matoušek 



 

 

  

 

 

 


